
Generalforsamling i IFK98 

Tirsdag, den 28. marts 2023 i Grøndal Multicenter, Selskabslokalet på 1. sal,  
Hvidkildevej 64, 2400 Kbh. NV. 
 

Dagsorden: 

1. Velkomst 

2. Valg af ordstyrer og referent  

3. Valg af 2 stemmetællere 

4. Ledelsens årsberetning 

5. Fremlæggelse af årsregnskabet for 2022 

6. Budget for 2023, herunder fastsættelse af kontingent 

7. Forslag til vedtægtsændringer 

8. Valg af bestyrelse og suppleanter 

9. Valg af revisorfirma, samt intern revisor 

10. Indkomne forslag 

11. Evt. 

Til stede 37 stemmeberettigede deltagere.  

Ad. 1  Velkomst 

Jens Bjørn Pedersen, bød velkommen til generalforsamlingen. 

Ad. 2  Valg af ordstyrer og referent  

Lisbeth Crafack, idrætskonsulent i DAI blev valgt som dirigent.  
Anette Schneider, DAI Region Hovedstaden blev valgt som referent.  
 
Lisbeth takkede for valget, og kunne konstatere at generalforsamlingen er lovlig indvarslet. 
Lisbeth fortalte kort om DAI og opbygningen.  
  

Ad. 3 Valg af 2 stemmetællere 

Peter Nielsen og Andreas Nielsen blev valgt som stemmetællere. 

Ad. 4  Ledelsens  årsberetning 

Formanden Jens Bjørn Pedersen aflagde beretning. Den fulde Beretning for 2022 er sendt ud sammen med 

dagsordenen og findes også på hjemmesiden.  

Aktiviteterne i 2022 startede tungt med efterslæb fra Corona. Men nu begynder det at gå fremad igen. De 

traditionsbundne klubfester var meget savnede, men er nu også i gang igen. Bl.a. blev der i efteråret 

afholdt 3 lørdage med fællessang og brætspilshygge. Dette var en stor succes. Arrangementer og social 

hygge er meget værdsat. 



Udover at have fokus på trivsel og udvikling i foreningen, så er der også stort fokus på trivsel internt i 

bestyrelsen. Bestyrelsesarbejdet foregår i flok, så alle løfter sammen. Kan kun lade sig gøre p.g.a. Christines 

store indsats. 

Hørsholmsgade var under renovering i slutningen af året. Nu er der åbent igen, og vi træner igen i 

nyrenoverede lokaler.  

I løbet af 2022 er der kommet 44 nye medlemmer i klubben. Vi er endnu ikke på samme antal som før 

Corona. Nogle hold med få deltagere er blevet slået sammen for at tilpasse udbud og efterspørgsel. 

Foreningen har en række frivillige og instruktører. Christine og Otte er begge ansat of aflønnede af 

Københavns Kommune, herudover er der 9 faste timelønnede instruktører, samt 2 tilkaldevikarer. 

Herudover er der en række frivillige (20-25 stk) som fungerer som instruktører, hjælpetrænere eller 

tovholdere for sociale aktiviteter samt bestyrelsen.  

Foreningen kom ud af 2022 med et lille overskud på 18.340 kr., hvor vi havde forventet et underskud. Dette 

skyldtes følgende: 

- Ekstra driftstilskud fra Kompasset/Socialforvaltningen 

- Supplerende medlemstilskud fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

- Tilskud fra DAI til køb af La Fit klippekort 

- Tilskud til kursus fra Københavns Kommune 

- Merindtægt på kontingentindbetalinger 

- Mindre forbrug på løn (kontormedhjælp) 

- Mindre forbrug på klubtøj 

Foreningen har i 2023 25 års jubilæum, som selvfølgelig skal fejres. 

IFK modtog i 2021 et tilskud fra Ellen Mørchs Fond til et projekt på Frederiksberg. Projektet var længe om at 

komme i gang, og der er fortsat ubrugte midler, som Fonden har accepteret at projektet først bruges i 

2023.  

Tak til alle instruktører og frivillige, til de ansatte, til bestyrelsen og især til Christine der gør et kæmpe stort 

arbejde.  

Debat: 

Claus Petersen, spurgte om der ville komme bud på en vision? 

Jens Bjørn svarede, at dette kommer senere. Men bl.a. ønsker vi flere medlemmer. 

Pia spurgte om hvad og hvor er det I fortæller om foreningen? 

Christian synes, at det er en god måde at få flere medlemmer på, og spurgte om der er målt på indsatsen? 

Christian tilføjede, at det også er udbuddet af idrætsaktiviteter der kan få flere medlemmer til. 

Christine svarede, at der ikke er et tal på, hvad det har givet, da vi ikke har ressourcer til dette. 

Anita tilføjede, at vi tager ud i mange forskellige regi. Både til professionelle og til indlagte, på 

uddannelsessteder og botilbud. Vi håber, at vores kommende kontormedhjælper kan være med til dette 

arbejde.  

Merete tilføjede, at for at få flere indtægter, kræver det flere medlemmer. Vi kan ikke oprette hold, hvis vi 

ingen penge har til det.  



Anita nævnte, at der er kommet ny centerchef for Københavns Kommune, der har en positiv holdning til 

IFK.  

1 stemte ikke, 36 stemte for. Beretningen blev godkendt. 

Ad. 5 Fremlæggelse af årsregnskabet for 2022 

Merete Randrup fremlagde regnskab for 2022. Indtægter består bl.a. kontingenter og tilskud. Indtægter i 

alt i 2022 beløber sig til 951.812 kr. 

Christian undrede sig over, at Kompasset giver driftstilskud.  

Christine svarede, at det er fordi Otto og hun er ansat her, og dermed er Kæmperne tilknyttet Kompasset.  

Udgifterne er delt op i administrationsudgifter og aktivitetsudgifter. Udgifter i alt er på 933.472 kr. 

Egenkapitalen er nu på 268.088 kr.  

Christian undrede sig over, at nogle udgifter er uddybet, hvorfor er leje af baner til tennis ikke?  

Merete svarede, at man forsøger at gruppere udgifter. Varmvandsbassin er uddybet, men her får vi tilskud, 

og derfor skal det udspecificeres i regnskabet.  

Anne spurgte hvad lejeforpligtelser dækkede over? 

Merete svarede, at det er fordi IFK har en lejeaftale med GMC, så det er bare en note. 

Jesper roste det flotte arbejde som Merete har lavet.  

Christian sagde, at ture, stævner m.v. er en ¼ af det samlede budget. Det virker højt. 

Merete svarede, at det er udgifterne, hvoraf en del er betalt af medlemmerne. Indtægterne som er 

deltagerbetalingen fremgår under indtægter, så ikke det reelle forbrug. 

Regnskabet blev enstemmigt godkendt.  

Ad. 6 Budget for 2023 – herunder fastsættelse af kontingent 

Merete gennemgik budget for 2023.  

Budgettet er lavet på et forventet antal betalende medlemmer (290).  

IFK giver et tilskud på 600 kr. pr. deltager til Vejle Idrætsfestival.  

Forventede indtægter er på 805.357 kr. 

Forventede udgifter er på 991.276, hvilket giver et budgetteret underskud på 185.919 kr., men med 

videreførelsen fra 2022 ender resultatet med et overskud på ca. 82.000 kr.  

Håber hele tiden at vi får flere medlemmer, så vi kan bevare de hold vi har. Når man budgetterer med brug 

af videreførelsesbeløbet, så er det penge, man ikke har til næste år.  

Niels Vestergaard, spurgte hvad løn Frederiksberg, dækker over? 

Merete svarede, at det er til hold på Frederiksberg.Badminton, Yoga og cirkeltræning + 2 sommerhold i juli-

august. 



Claus Petersen spurgte om, hvilke visioner der er for de kommende år. Overvejer man fondsansøgninger 

m.v.? 

Jens Bjørn svarede, at når der er ressourcer til det, søger vi fonde. Opfordrede medlemmerne til at byde ind 

med fonde der kan søges, evt. i samarbejde med bestyrelsen. 

Merete tilføjede, at fonde gives sjældent som driftstilskud, men næsten kun til projekter. Det er et stort 

arbejde at oprette projekter, for der skal være nogle til at køre dem.  

Christian mente, at fonde er der hvor der kan allokeres ressourcer. Måske kan der også søges midler hos 

virksomheder? F.eks. i medicinalindustrien. Vil gerne være behjælpelig. Markedsføring og omtale i 

medierne er der plads til forbedringer i.  

Jakob sagde, at det er en stor vision, at komme tilbage til det medlemstal vi havde før Corona. Dette bruges 

der megen energi på.  

Anita tilføjede, at vi forsøger at hverve nye medlemmer via opsøgende arbejde, og det har været en vision, 

at udvikle indsatsen omkring de Frivillige Fortællere. Det vil det også være i 2023.  

Rikke mente, at vi skal være bedre til at inddrage medlemmerne. Vi er alle sårbare, og de mange forslag i 

dag gør det naturligt at inddrage medlemmerne. Vi har prøvet fundraising, det tager bare rigtig megen tid. 

Claus mente, at hverve kampagne skal være målrettet mod de unge. Man kan også bruge unge medlemmer 

til at hverve nye unge medlemmer. 

Christine tilføjede, at IFK er med i et projekt med Idrætsfællesskabet om et ungeprojekt. 

Lennart mente, at der skal bygges på stabile rammer, og ikke kun nye medlemmer. Se på fundamentet. 

Jesper pointerede, at medlemmerne skal huske at bestyrelsen er frivillig, de løber i forvejen hurtigt, og gør 

det fantastisk! 

Tak til Merete. Generalforsamlingen tog budgettet til efterretning. 

Fastsættelse af kontingent: 

Forslag fra Pia Eg Rahbek om kontingentstigning.  

Bestyrelsen indstiller samtidig, at kontingentet stiger fra 1.2.24 med 25 kr. til 400 kr. pr. sæson. 

Christine tilføjede, at det vil betyde ca. 15.000 kr. mere om året, og det er et skridt i den rigtige 

retning, men vil ikke dække udgifterne til de udgiftstunge hold (fx varmvandsgymnastik eller 

tennis) fuldt ud. 

Afstemning 

3 stemte imod, 2 undlod at stemme, 32 stemte for. 

Forslaget er vedtaget. 

Ad. 7 Forslag til vedtægtsændringer 

Christine begrundede forslaget, som er et viderearbejde på et forslag fra sidste år. Udgangspunkt 

er, at man er til stede, men akut sygdom skal der tages hensyn til.  



Merete fortalte, at hun havde været syg og derfor havde overvejet hvordan hun skulle kunne genopstille. 

Pia tilføjede, at det giver mening i denne forening. 

Afstemning – alle stemte for. 

Forslaget enstemmigt vedtaget.  

Ad. 8 Valg af bestyrelse og suppleanter 

Bestyrelsen består af 8 medlemmer + 1 instruktørrepræsentant (valgt af instruktørerne), heraf er de 4 

pladser på valg.  

Merete Randrup genopstiller 

Jakob Dam Brunse genopstiller 

Rikke Moltke genopstiller  

Morten Jansson stiller op.  

Alle opstillede blev valgt  

Valg af 1-2 suppleanter 

Lennart Nilsåker – 1. suppleant 

Claus Petersen – 2. suppleant 

Begge blev valgt. 

Ad. 9 Valg af revisorfirma, samt intern revisor 

Mer revision vælges som ekstern revisor, valgt. 

Lisbeth Crafack vælges som intern revisor, valgt 

Ad. 10 Indkomne forslag 

Forslag indsendt af Kåre Michelsen. Kåre er ikke til stede.  

Der blev spurgt om hvad det vil koste foreningen?  

Lisbeth understregede, at det ikke skal være en udgift for foreningen, men at man kan indgå et 

samarbejde massør: Foreningen henviser til massøren mod at medlemmer får rabat.  

Brian foreslog en kiropraktor i stedet for. 

Ulla sagde, at hun kender en sportsmassør, men det ligger på Amager og koster 500 kr. pr. time 

Claus foreslog, at man kan alliere sig med nogle studerende som måske gerne vil praktisere. 

Jan sagde, at vi er en forening med næsten 300 medlemmer. Der må være nogen der kan 

henvise/anbefale forskellige specialer (fodlæge, kiropraktor, massør) 

Brian tilføjede, at man ikke kan forlange, at det er lige om hjørnet. 



Bestyrelsen tager det til efterretning. 

 

Ad. 11 Evt. 

Boliana, fortalte om et foredrag den 19.4. med Christian Leth. Der er tilmelding, ved interesse kan man 

kontakte Boliana. Boliana anbefalede videre, at man kan tage på ø-lejr i sommerferien. Det er en billig ferie. 

Boliana sluttede med at reklamere for LAP-højskolen. 

Christine fortalte, at Flemming Olsen, desværre er død. Han bisættes i morgen. Flemming har været en del 

af foreningen igennem rigtig mange år – både som instruktør, bestyrelsesmedlem og senest som frivillig til 

søndagsfitness. Han vil være savnet.   

Christine reklamerede for diverse kommende arrangementer.  

Anders spurgte om der blev en jubilæumsfest? 

Christine svarede, at fredag 9.6. bliver der en reception på Københavns Rådhus. Der er ikke et program for 

dagen endnu, men det bliver om eftermiddagen. Der skal nok komme mere information ud på mail. 

Christine bemærkede også, at der ikke er tale om fest, men en stående reception, hvor både nuværende og 

tidligere medlemmer og samarbejdspartnere inviteres.  

Christine håber, at der også kan afholdes en egentlig jubilæumsfest for medlemmerne engang i september, 

men det kræver, at der stables et festudvalg på benene og hun opfordrer derfor folk til at melde sig.   

Christian spurgte, om der i Sverige er en tilsvarende forening, som vi kunne blive venskabsklub med? 

Anita noterede forslaget. 

Jens Bjørn sagde, at vi vender tilbage omkring jubilæum, venskabsforening m.v., når vi har aftalt i 

bestyrelsen. 

Lisbeth takkede for god ro og orden, og lukkede generalforsamlingen. 

Jens Bjørn takkede for fremmødet, og sagde at de fremmødte er med til at gøre foreningen demokratisk.  

 

29.3.2023 

Anette Schneider 

 

 

 

 

 


